# 情報セキュリティ・コンプライアンス教育

# **Information Security and Compliance Course**

"信息安全和法令遵守"的讲座

2025 年度入学生を対象に情報セキュリティ・コンプライアンス教育をオンライン(オンデマンド)で実施します。本教育には、フレッシュマン講習とフォローアップ講習の2種類があります。本教育はアカウント利用確認の前提条件ですので以下のURLから必ず受講してください。

We will hold an Information Security and Compliance Course for students who are newly enrolled at Hiroshima University in 2025 online (on demand). This course consists of 2 types of lectures: Freshman course and Follow-up course. You need to attend this course from the following URL as it is a necessary condition for Account Confirmation of the Information Media Center.

针对 2025 年入学生,特实施信息安全 法令遵守的讲座(网上授课,录播视频)。此讲座分为新生课程和后续课程两种类型。 此讲座是验证和使用信息媒体教育研究中心账户的前提条件,请务必从以下 URL 出席。

広島大学情報メディア教育研究センター / Information Media Center

URL: https://www.media.hiroshima-u.ac.jp/services/secucomp/

受講期限 / Period of class /课程截止日期:6月30日(月) Jun. 30<sup>th</sup> (Mon.)



### 1. フレッシュマン講習の受講 / Freshman Course / 新生课程

フレッシュマン講習は対象者により受講の要否が分かれますので、裏面の表で確認してください。

Moodle にログインし「フレッシュマン講習」を受講した後に、確認テストで12問以上正解して合格してください。

Freshman course is not compulsory for all students. Please check the following chart.

Log in to Moodle and select "Freshman Course". After finishing the online course, you must pass a verification test. (requires 12 points and up)

新生课程并非要求所有人参加,请根据下表确认自己受否需要参加。

登录 Moodle 参加"新生课程"。收听完所有内容之后,必须通过确认测试。(答对 12 题以上)

	対象者 / Participants / 对象	講習の受講要否 mandatory of lecture 是否需要参与课程
学部 1 年次生 Undergraduate First Year Student 本科 1 年级学生	「大学教育入門」第5章を受講した学生 Students who took "Introduction to University Education" Chapter 5 / 参加过第五章「大学教育入门」课程 的学生	不要 nonmandatory
	「大学教育入門」第5章を欠席した学生 Students who were absent from "Introduction to University Education" Chapter 5 / 缺席了第五章「大学教育 入门」课程的学生	必要 mandatory
博士課程前期・修士課程・ 専門職学位課程・博士課程 後期・博士課程 1年次生	他大学から進学した学生 Students coming from other universities to enter Graduate School at Hiroshima University / 从其他大学入学的学生	必要 mandatory
First Year Students of master's course, professional degree program and doctoral course 硕士研究生・专业学位课程・博士研究生1年级	本学から進学した者で未受講の学生 Students, who were originally enrolled at Hiroshima University and entered Graduate School at Hiroshima University but have not taken this course / 从本校升学却 未参加过本课程的学生	必要 mandatory
編入学生 / Students transferred (First year) / 编入学生		必要 mandatory
専攻科生 / Students of Special Education Major Program / 专攻科生		必要 mandatory
非正規生(研究生,科目等履修生,日本語等予備教育生等) Irregular students (Non-degree students participants of the Intensive Japanese Training Course etc.) / 非正规学生(旁听生,科目履修生,日语等预备教育生等)		必要 mandatory
法務研修生 / Law trainees		不要 nonmandatory

- ※ 講習の受講が必要となっている対象者の内,旧学生番号で受講済の方の受講は不要です。
- Of those who need to attend the seminar, those who have already attended with the old student number will be exempted from attending.
- ※ 在需要参加课程的学生中,已经用曾经的学生证号参加过此课程的学生无需重复参加。

### 2. フォローアップ講座の受講 / Follow-up Course / 后续课程

裏面の広島大学情報メディア教育研究センターの URL から「フォローアップ講習」を受講した後に、確認テストで 16 問以上正解して合格してください。

After taking the "follow-up course" from the URL of the Information Media Center on the back, you must pass a verification test. (requires 16 points and up)

从背面的广岛大学信息媒体中心的 URL 参加"后续课程"后,必须通过确认测试。(答对 16 题以上)

#### 3. お問い合わせ先 / Inquiries / 详情请咨询以下部门

情報化推進グループ / Information Promotion Group jyoho-suisin@office.hiroshima-u.ac.jp